
nooit ~oor een wereldelftal gevraagd. Maar
ik denkt niet dat dàt een maatstaf is.
Je moet je niet al te veel aantrekken van dit
soort "elftallen". Dat is vaak afhankelijk
van wie dat regelt etc.
Het is ook iets van de laatste tijd; dat team
wordt vaak gebruikt als "sparringpartner"
bij een afscheidswedstrijd van een of an-
dere speler. We hebben voor Paul (Litjens)
ook zo'n soort wedstrijd georganiseerd".

moeilijk.
Zo'n situatie in India bijvoorbeeld grijpt
me behoorlijk aan, maar ik zit er niet weken
of maanden over in. Je bent toch een beetje
naïef met hockey bezig".

Toch vind ik het wel goed dat de media
waken over de sport en haar activiteiten.
Want daardoor wordt er wel weer een tijd
over z'on land geschreven, gesproken en
nagedacht. Iedereen wordt weer even met
z'n neus op de feiten gedrukt".

E.H.: Maar is er niet een verschil tussen de
armoede in India en de politieke toestand in
Argentinië tijdens het w.K. 1978?
Tom: "Met die armoede in -India wordt je
veel directer geconfronteerd. Wat ik al zei:
je ziet het om je heen. In Argentinië merk
je wel dat er dingen anders en strenger zijn
dan bij ons maar die echte confrontatie is er
niet. Er worden geen mensen weggehaald
of gemarteld waar je bij staat. In India zie je
op een meter afstand lijden.
In Siberië lijden ook vele mensen. Je weet
dat 't zo is maar je wordt er in Rusland zelf
niet mee geconfronteerd. Daardoor denk ik
dat de situatie in India me veel meer aan-
greep".
E.H.: Over het algemeen wordt door de me-
dia met name min of meer van de sport geëist
dat zij de lijn trekt over het al dan niet boy-
cotten van een "omstreden" land.
Tom: "De sport is natuurlijk een goed be-
reikbaar middel. Iedereen weet wat van
sport; dus de sport wordt voorop gestuurd.
Het is natuurlijk ook een effectief middel.
Het trekt publiciteit, méér dan wanneer
b.V. Philips zijn vestiging in een bepaald
lang terug zou trekken.
Maar het is ook niet reëel om alles maar op
de schouders van de sport te hangen. Daar-
bij kan je je afvragen wat 't ondanks de
publiciteit uithaalt. De boycott van Moskou
(Olympische Spelen '80) heeft toch nau-
welijks effect gehad. Een jaar later speelt
iedereen weer tegen elkaar, het Ameri-
kaanse graan wordt weer rustig naar Rus-
land geëxporteerd en de situatie in Afga-
nistan is ongewijzigd.

E.H.: Je bent daardoor inderdaad alert op
dingen die je hoort of ziet in zo'n land. Het
viel me op, toen wij in Argentinië waren
eigenlijk als enige land iets van de "moeders
van de Plaza del Maya" wisten. Heel raar
dat landen zoals Duitsland of Canada daar
niets van wisten.

E.H.: Het grappige is dat wij van Gijs (van
Heumen) de éénhandige sticktechniek (drij-
ven van de bal) aangeleerd krijgen. Hij is
daar heel erg mee bezig. Ik moet dan altijd
aan je denken, want die komt van jou hè?
Tom: "Ik weet 't niet. Misschien wèl. Ik
gebruik die techniek nu zelf niet zo vaak
meer als vroeger. Ik heb 't wel altijd ge-
daan. Van kinds afaan. Men probeerde het
me af te leren, omdat ik er te weinig kracht
voor zou hebben.
Zelfs van Heumen probeerde het me in het
begin af te leren. "Dat is geen hockey" riep
hij over het veld. Nu ontkent hij dat. Later
zijn we steeds meer oefeningen met één-
handige technieken gaan doen. Voor mij is
deze techniek iets eigens. Ik heb er niet op
getraind of zo. Het zat gewoon in m'n spel.
Uiteraard kan je het wel aanleren. Je ziet
tegenwoordig steeds meer spelers die één-
handige techniek gebruiken. Op zich is dat
ook wel logisch want het kunstgras leent
zich er goed voor".

"Dat is geen
hockey" riep

Wim van Heumen

Tom: "Ja, wat dat betreft zit je in Neder-
land (en Europa over 't algemeen) nog eens
een keer extra goed. Je wordt hier zeer
goed gïnformeerd. Er zijn in Nederland
journalisten die daarbij haantje de voorste
zijn. Dat is typisch Nederlands. Nederland
loopt altijd vooraan in dit opzicht".

E.H.: Ben jij eigenlijk ooit gevraagd voor
het wereldelftal?
Tom: "Nee".

Elsemiek Hillen

E.H.: Is de internationale waardering voor
jouw spel minder dan in Nederland?
Tom: "Nou ja, ik heb natuurlijk al jaren
een vaste stek in het team. Ik weet eigenlijk
niet of ik internationaal minder gewaar-
deerd wordt dan hier, ik ben gewoon nog

Tom van 't Hek met de destijds omstreden
linkerhand.
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